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Vakantie voorbij, iedereen al weer vol in de slag en al 
weer bijna aan de volgende vakantie toe. 
Zo ook de redactie. Lastig om weer op gang te komen 
na een periode van rust. Niet alleen de redactie had er 
moeite mee om weer op gang te komen. Ook onze 
vaste bijdragen lieten soms even op zich wachten. 
Dat er toch alweer het een na laatste nummer van dit 
jaar voor u ligt doet ons goed. We hebben geprobeerd 
om veel verscheidenheid in de bijdragen te hebben. 

Naast de vaste en tevens laatste bijdrage van onze 
huidige voorzitter Henk van Halteren natuurlijk de 
bijdrage van de regel- en handicap commissie, de 
greenkeepers en de kunstbijdrage over ditmaal 
Carolina Vis. Daarnaast een interessante bijdrage over 
de vogelstand op ons golfterrein, een trouwe oude 
golfschoen en iets over een “Heksenkring”. 

Nies heeft Pauline de Jong (wel alle drie lettergrepen 
uitspreken) geïnterviewd om duidelijk te krijgen wat 
een Algemeen Lid van het bestuur van De Drentsche 
eigenlijk precies doet. Na het lezen van dit artikel weet 
u het exact. De Dames Senioren van de 
Zomercompetitie laten ook nog van zich horen evenals 
onze oude Grand Dadies. 
Al met al toch weer een veelzijdig nummer en we 
wensen iedereen dan ook veel leesplezier toe. 

Rectificatie: abusievelijk is in de vorige bijdrage 
vermeld dat Bart Noordewier het stuk: De 
Rayonhoofden: van 't ken net naar it giet oan, had 
geschreven. Dat was niet correct en Bart attendeerde 
ons er dan ook direct op. De werkelijke schrijver van 
het stuk was Joke van der Ven. We hebben je te kort 
gedaan maar hierbij alles weer hersteld.

Kopij  
De volgende ZeijdeLinks zal in december 2015 

verschijnen. Uw kopij graag  
uiterlijk 20 november 2015 in de mailbox 

zeijdelinks@dgcc.nl. 

De redactie vraagt er begrip voor dat ingezonden 
stukken soms iets moeten worden ingekort.
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Van de voorzitter  
Henk van Halteren

Beste vrienden, 

Na enige tijd zoeken kreeg ik ZeijdeLinks, 
Jaargang 6, nummer 4, december 2009 in 
handen. 

Op de voorpagina een foto van de scheidende 
voorzitter Bart Noordewier met een stevige 
handdruk voor de kersvers benoemde 
voorzitter. Wat lijkt het nog maar kortgeleden, 
maar op de ALV in november zal ik na zes jaren 
vanwege aflopende termijnen terugtreden als 
voorzitter van De Drentsche. 

In het bovengenoemde nummer van 
ZeijdeLinks was ik op zoek naar mijn 
maidenspeech. Ik was nieuwsgierig wat ik toen 
daarin heb gezegd. En ik moet zeggen dat de 
thema’s, de uitdagingen en de doelstellingen 
grotendeels nog steeds dezelfde zijn als die 
van vandaag. 
Natuurlijk heeft het bestuur bij voortduring 
gestreefd naar verbeteringen en resultaat ten 
aanzien van deze zaken. Of en in hoeverre we 
daar de afgelopen zes jaren in zijn geslaagd, 
laat ik graag ter beoordeling aan anderen over. 
Wat ik wel weet is dat ik getuige ben geweest 
van ongelooflijk veel inzet door zeer velen om 
onze vereniging beter te maken. 
Medebestuursleden, commissieleden en 
andere vrijwilligers. In de loop der jaren heb ik 
ontelbaar veel mensen gevraagd of ze, in welke 
vorm dan ook, hun medewerking wilden 
verlenen aan onze vereniging. En vrijwel altijd 
waren deze mensen daartoe bereid. Het was 
voor mij een groot genoegen om met al deze 
mensen samen te werken. Ik wil graag mijn 
oprechte dank uitspreken voor hun steun en 
medewerking! 

In mijn maidenspeech van 2009 heb ik ook 
aangegeven hoezeer een goede 
verstandhouding tussen DGCC en De 

Drentsche van belang is. Essentieel zelfs. Ik heb 
daar in de achter ons liggende periode dan 
ook mijn uiterste best voor gedaan. Wat ik heb 
ervaren is dat dat bij de DGCC niet anders was. 
Talloze malen, en hopelijk niet tot vervelens 
toe, heb ik contact gehad met Jan Willem, 
Jelle, Paul en andere medewerkers van de 
DGCC. Was er wel eens verschil van inzicht? 
Waren er soms meningsverschillen? Natuurlijk 
waren die er. Maar altijd was alles 
bespreekbaar, altijd ruimte voor overleg. En 
met respect voor ieders verantwoordelijkheid , 
altijd bereidheid tot consensus. En dat alles in 
een vanzelfsprekend goede sfeer. Ik heb hen 
leren kennen en waarderen als uiterst 
professionele mensen. Een management dat 
zeer goed op de hoogte is van wat er gaande 
is in de Nederlandse golfwereld. Met een 
enorme drive om onze baan steeds te 
verbeteren en te exploiteren. Het is mijn 
absolute overtuiging dat wij, leden van De 
Drentsche, daar als eerste van geprofiteerd 
hebben en zullen profiteren. 

Tot slot, vrienden, wil ik graag nog een woord 
van dank uitspreken richting mijn voorganger 
Bart Noordewier. Bart heeft mij nooit ook maar 
een seconde voor de voeten gelopen. Maar 
altijd kon ik een beroep op hem doen wanneer 
ik daar behoefte aan had. Altijd was zijn 
herinnering, advies of mening van belang. 

Met dit stukje heb ik in mijn functie als 
voorzitter van De Drentsche mijn laatste 
bijdrage geleverd aan ZeijdeLinks. Iets wat ik 
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Een trouwe golfschoen 
Hans Wichers

Afgelopen zomervakantie zijn we heerlijk met 
de camper weg geweest door Duistland, 
Zwitserland, Italië en v.v.  
Natuurlijk de golfclubs mee en regelmatig 
golfen op voor ons vreemde en mooie banen. 
Zo ook op een kleine maar mooie baan in de 
buurt van Donaueschingen bij de Duits-
Zwitserse grens. 
Heerlijk gespeeld en na afloop de clubs in de 
camper en mijn vochtige schoenen op de 
bagagedrager van de fietsen die we altijd 
achter op de camper mee hebben. Nog even 
een hapje eten in het clubhuis en daarna door 
naar onze volgende bestemming: Esslingen am 
Neckar, zo ongeveer 275 kilometer verderop. 
Na ca 270 kilometer en bijna gearriveerd, staan 
we voor een stoplicht en komt er iemand driftig 
gebarend naast ons staan zodat ik het raampje 
opendoe en hij mij toeschreeuwt: “Sie haben 
Ihren Schuh verloren”. 
Ineens gaat bij mij een lampje branden: mijn 
schoenen die ik op de bagagedrager had 
gezet, heb ik vergeten binnen te halen, dom. 

Het is al donker, dus we rijden door naar onze 
camperplek vijf kilometer verderop en daar 
constateren we dat er nog een schoen tussen 
de fietsen geklemd zit. We besluiten de 
volgende ochtend op de fiets de laatste vijf of 
zes kilometer terug te fietsen. Je weet maar 
nooit. 

Na precies vijfenhalve kilometer staat hij daar. 
Midden op de weg, onaangetast. Alleen een 
beetje nat van de regen die gevallen was die 
nacht. 
Ik heb de rest van de vakantie gewoon op mijn 
oude vertrouwde schoenen gespeeld. Heerlijk 
gevoel.

altijd met veel plezier heb gedaan. Zoals uit de 
enquete van 2013 is gebleken, wordt het blad 
door vele leden gewaardeerd. Ik wens de 
redactie alle succes toe om dit blad ook in de 
toekomst uit te kunnen brengen. 

“Ik zal mijn best doen“, dat waren de laatste 
woorden van mijn eerste speech. Jullie kunnen 
er van overtuigd zijn dat ik dat heb gedaan. En 
ik hoop van harte dat het ergens toe heeft 
geleid. Hoe dan ook, ik dank alle leden van De 
Drentsche voor het in mij gestelde vertrouwen 

en ik neem afscheid in de wetenschap dat ik 
een fantastisch bestuur achterlaat.  
Voorafgaand aan de ALV in november zal het 
bestuur uiteraard met een voorstel komen ten 
aanzien van het benoemen van een nieuwe 
voorzitter. En ik kan u nu al wel zeggen dat we 
met een meer dan prima voorstel zullen 
komen. Daarom nodig ik jullie allen ook bij 
deze van harte uit om naar de ALV te komen en 
onze nieuwe voorzitter te begroeten. 

Het ga jullie allen en De Drentsche goed!
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Een kenmerkend aspect van verenigings-
besturen is dat ze regelmatig, vaak volgens een 
statutair vastgesteld patroon, veranderen van 
samenstelling. Zo zal onze vereniging in 
november een nieuwe voorzitter krijgen. De 
voorzitter is natuurlijk het gezicht van het 
bestuur, bij de meeste leden ook bekend. Maar 
wie zijn die andere leden van het bestuur? Wie 
geven geheel belangeloos een deel van hun 
vrije tijd (golftijd) op, om een vereniging te 
runnen? In april van dit jaar werd Pauline (wel 
graag alle drie lettergrepen uitspreken!) de 
Jong het nieuwe Algemeen Lid van het bestuur 
van De Drentsche. Dat klinkt als de meest vage 
functie naast die van een secretaris of 
penningmeester. Ik ga eens kennismaken met 
Pauline. Wat houdt het werk in en waarom 
heeft ze ervoor gekozen?  

We spraken af op een van de laatste mooie 
zomerdagen. Voorafgaand aan het interview 
liepen we een rondje wit/par 3. Maar gezien 
het feit dat beider spel kwalitatief uitermate 
teleurstellend was, zal ik er verder geen 
woorden aan vuilmaken. In het clubhuis gingen 
we over tot het uiteindelijke doel. Pauline, voor 
de gelegenheid gehuld in de nieuwe 
verenigingssjaal, is een makkelijke prater. Haar 
oostelijke tongval valt op tussen die van de 
noordelingen. 

“Ik ben sinds april van dit jaar in functie maar 
ging de maand mei met vakantie, dus eigenlijk 
ben ik pas vanaf juni echt actief als bestuurslid. 
Ik werd in maart gebeld door Gerrie of ik lid 
wilde worden van het bestuur en toen zei ik vrij 
snel ja. Ik vond het wel tijd worden om iets 
terug te doen voor de vereniging. Ik ben nu vijf 
jaar enthousiast lid van onze vereniging. Ik werk 
niet meer, dus ik heb tijd. Ik heb vanaf het 
begin veel aan wedstrijden deelgenomen om 
mensen te leren kennen. Dan zie je ook 
hoeveel vrijwilligers zich inzetten om alles 
mogelijk te maken. Nu was het mijn beurt. Ik 

wist wat het was, want ik heb ook in het bestuur 
van tennisvereniging A.Y.R. gezeten. 

Binnen het bestuur van De Drentsche krijgt elk 
lid een aantal commissies toegewezen, 
waarvoor ze dan contactpersoon zijn. Ik ben 
verbonden aan de ‘Regel- en 
Handicapcommissie’ en de ‘(Nieuwe) Leden 
Commissie’. Beide commissies verzetten veel 
werk. De ‘Leden Commissie’ wil dat nieuwe 
leden zich welkom voelen, dat ze zich snel thuis 
voelen binnen de vereniging.  

Je vertegenwoordigt De Drentsche bij andere 
verenigingen en vergaderingen. En er liggen 
ook allerlei klussen en klusjes. In 2017 hebben 
we weer een lustrum met feestelijkheden. Daar 
zijn we nu al weer mee bezig. En daar verheug 
ik me ook erg op. 

Sinds kort is er een ‘Lief-en-Leed-Potje’. Ik ben 
daar verantwoordelijk voor. Het is de 
bedoeling, dat leden bij een vrolijke 
gebeurtenis maar ook bij minder leuke, zoals 
langdurige ziekte, aandacht krijgen van de 
club.

Pauline de Jong, Algemeen Lid van Bestuur 
Nies Slim
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 Ik kan dat voor alle leden natuurlijk nooit zelf 
in de gaten houden. Daarom vraag ik iedereen 
het bestuur – schriftelijk of via e-mail - namen 
van mensen door te geven die daarvoor in 
aanmerking komen. Aandacht voor elkaar 
hebben hoort namelijk ook bij een vereniging, 
maakt een vereniging sterk. De agenda’s van 
de bestuursvergaderingen zijn over het 
algemeen behoorlijk gevuld. Er moet heel veel 
gebeuren in een club als de onze. Er worden 
regelmatig nieuwe dingen bedacht en 
ontwikkeld. Zo is er net een elektronische 
‘Ideeënbus’ gelanceerd op de site (red.: zie 
ook Regel- en Handicapcommissie).” 

Pauline’s handicap zit nu onder in de 20, om 
precies te zijn: 22.6. Ze is vrij laat met golf 
begonnen. “Ik ging vaak naar Nieuw Zeeland. 
Vrienden van mij daar speelden en dan liep ik 
altijd gewoon mee. Op een gegeven moment 
speelde er een mevrouw mee die pas op latere 
leeftijd met golf was begonnen. Toen dacht ik, 
dat moet ik dan toch ook nog wel kunnen 
leren. Eenmaal terug in Nederland heb ik me 
meteen aangemeld voor lessen. Geen moment 
spijt van gehad. Als ik een tweede leven krijg 
zou ik graag golfprofessional willen zijn. Al op 
mijn derde beginnen en mijn eerste woordjes: 
‘Ik stok’. De hele dag buiten zijn lijkt me het 
einde. Ook nu zou ik het liefst iedere dag 
spelen. Maar ondanks het feit dat ik niet meer 
werk heb ik toch nog wel eens verplichtingen 
die me daarin beletten. Gemiddeld ben ik drie 
keer per week op de baan te vinden. Voor mij 
schept golf een band en het houdt gezond. Zo 
kun je tot op hoge leeftijd actief sportief 
blijven. 

Ik doe niet meer aan iedere wedstrijd mee, 
maar toch wel aan veel. Ook om feeling te 
houden met de leden. Je ziet steeds weer 
nieuwe gezichten. Ik vind het belangrijk dat we 
een echte vereniging zijn. Het 
saamhorigheidsgevoel. Dat we elkaar zien 

staan. Heel simpel, elkaar groeten, of als je 
eens alleen bent dat je dan wordt gevraagd bij 
iemand anders aan te sluiten. Toen ik begon 
met wedstrijden te spelen en nog nauwelijks 
een bal kon slaan ben ik altijd heel vriendelijk 
ontvangen, ook door de golfers met een lage 
handicap, die er geen moeite mee hadden dat 
ik veel langer over een hole deed dan zij. 
Ondanks het verschil hoorde ik er meteen bij. 
En je leert van iedereen wat. Ik vind het 
overigens wel belangrijk dat we elkaar op 
gedrag kunnen aanspreken. Zeker wanneer het 
behoud van de baan in het geding is. Echt 
waar, ik heb een een keer mensen met hun kar 
over de green zien lopen! Afgrijselijk! Dat 
kunnen natuurlijk ook greenfee-spelers zijn. 
Qua kleding ben ik ook wel een beetje 
ouderwets. Ik hou het shirtje met kraagje graag 
in ere.” 

Pauline brengt dus veel uren door op De 
Drentsche. Maar zijn er nog andere passies? 
“Legpuzzels. ‘s Winters vind ik het heerlijk 
mezelf te verliezen in die zoektocht naar dat 
ene stukje. Het werkt verslavend, je vergeet de 
tijd, het is meditatief, verstand op nul. Liefst 
duizenden stukjes. Ik heb veel kunstpuzzels 
gemaakt. Doordat je zo bewust naar kleine 
verschillen kijkt ga je bijvoorbeeld anders naar 
kleuren kijken. Ook naar de kleuren om je 
heen. Dan zie je hoeveel kleuren groen er zijn, 
of dat een lucht paars kan zijn. Dus het 
puzzelen heeft me bewuster leren kijken, 
waardoor ik nog meer van de natuur, zeker hier 
op onze prachtige baan, geniet.” 
Een wens van Pauline? “Er zouden wel wat 
meer golfkarren mogen komen op De 
Drentsche, zodat het voor meer mensen 
mogelijk is te blijven golfen, ook bij kleinere of 
grotere beperkingen.” 

Voor de foto gaan we naar buiten. Pauline 
heeft zich in de prachtige nieuwe sjaal van De 
Drentsche gehuld. Op en top bestuurslid.
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Dit jaar heeft voor de vierde keer een 
damesteam van De Drentsche deelgenomen 
aan de Dames Senioren Zomercompetitie. 
Deze keer stond de competitie in het teken van 
het vierde lustrum: twintig jaar dames 
seniorencompetitie in de noordelijke regio. 

De eerste wedstrijd vindt plaats bij GC 
Gaasterland. Hier wordt meteen de toon gezet 
voor de viering van het jubileumjaar. De dames 
van Gaasterland stelen als gastvrouw de show 
met een zelf geschreven en gezongen lied 
waarbij aan iedere deelnemende club een 
couplet is gewijd. Alle deelnemende teams 
staan meteen op scherp om dit op de eigen 
gastvrouwdag minimaal te evenaren.  

Het Drentsche team moet zich dit jaar dus niet 
alleen concentreren op het golfspel maar moet 
ook in de benen voor een verpletterend 
optreden op 7 augustus, wanneer zij de 
overige teams ontvangen. Het kinderlied “Heb 
je al gehoord van de zeven, de zeven” dient als 
basis voor een zeer creatieve tekst. 

Het refrein:  
Heb je al gehoord van de zeven, de zeven, 
Heb je al gehoord van de zeven clubs? 
Ze golfen nu al twintig jaar 

En ze zijn daar nu nog niet mee klaar 
Hier een put, daar een par, met een club in een 
kar. 
Zie ze gaan, door de baan, naar de dertig jaar.  
 
(De volledige tekst van het lied staat op de 
website). 

De dames van het Drentsche teams treden op 
in regenkleding en paraplu als herinnering aan 
de allereerste wedstrijddag op de Drentsche in 
2012. Toen werd vanwege het slechte weer en 
een onbespeelbare baan voor het eerst in de 
historie van deze competitie een wedstrijd 
afgebroken! 
Deze gastvrouwdag is een groot succes. Mede 
dankzij de positieve bijdrage van de DGCC, de 
horeca en het bestuur aan deze lustrumviering. 
Waarvoor onze dank. 
 
Het damesteam was in 2015 als volgt 
samengesteld: Rieteke Broos (captain), Hilda 
van der Straaten, Nies Slim, Nel de Ruijter, 
Joke de Jong, Will Jansen, Willy Snijder, Ali 
Huizinga, Jeanne te Velde, Trijnie Drent, 
Jeanne van Heijningen en Joke Hogeman. 
Ondanks de vakanties waren er toch steeds zes 
dames om De Drentsche te 
vertegenwoordigen in de wedstrijden tegen de 
zes andere teams.  
Na een natuurlijk enerverende strijd is de 
competitie gewonnen door Gaasterland met 
als tweede De Semslanden. Het team van de 
Drentsche is in de middenmoot geëindigd.  

Volgend jaar proberen we het weer. 
Belangstellenden kunnen zich hiervoor 
aanmelden. De vereisten voor deelname zijn: 
50+ en een actieve handicap.  

Contactpersoon: Rieteke Broos.

20 jaar dames senioren zomercompetitie 
Rieteke Broos



De realistische aanpak van
Rabobank Private Banking

Beleggen kan een effectieve manier zijn om uw

persoonlijke doelen te bereiken.

Maar dan wel met beleid en op een manier die bij u

past. Gericht op de lange termijn en met een

evenwichtig opgebouwde portefeuille als basis.

Een aandeel in elkaar

Kijk op rabobank.nl/privatebanking

Beleggen.

Maar wel met beleid.
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Grootvaders golfen voor jeugdige gehandicapten  
Jan Uittenbroek

Grootvaders die golfen kunnen donateur 
worden van de landelijke Stichting Old Grand 
Dad Club (vernoemd naar een heerlijk 
whiskeymerk). 

Deze eerbiedwaardige Stichting bestaat sinds 
1974 en telt inmiddels al ruim 6500 donateurs 
waarvan 64 bij De Drentsche. Met een 
minimale bijdrage van € 20 per jaar komt er 
landelijk ca € 150.000 binnen dat onder aftrek 
van minimale kosten wordt uitgekeerd aan 
projecten: in 2014 € 143.000 aan 43 projecten 
voor het bevorderen van sport, spel en 
beweging voor gehandicapte jeugdigen tot 
dertig jaar.  
Zie de fraaie site www.oldgranddad.nl voor veel 
informatie en de jaarverslagen. 

Jaarlijks wordt er per deelnemende club een 
wedstrijd georganiseerd voor de donateurs, in 
Assen vindt deze wedstrijd altijd in mei plaats. 
Voor de eerste vijf volgt er een regiofinale en 
daarna kans op de landelijke finale. Dit jaar zijn 
er helaas geen successen te melden van de 
grootvaders van De Drentsche. Op de site van 
onze Vereniging staat een verslag van de 
wedstrijd van 6 mei 2015 met een fraaie 
fotorapportage (van de clubconsul zelf). 

Elke vereniging heeft een clubconsul die 
probeert zoveel mogelijk grootvaders als 
donateur te werven en die verantwoordelijk is 
voor de jaarlijkse wedstrijd. Met ingang van 
april 2015 is Jan Uittenbroek de clubconsul bij 
De Drentsche, hij heeft het stokje 
overgenomen van Henk van der Greft. De 
overdracht vond plaats tijdens de landelijke 
consuldag die dit jaar plaats vond in Assen met 
ruim 90 deelnemers. 

Bij de clubconsul kunt u informatie krijgen over 
de Old Grand Dad Club en kunt u zich als 
donateur aanmelden. Ook kunt u projecten 
aanmelden die wellicht interessant zijn om te 
steunen: e-mail j.uittenbroek@home.nl. 

Op de foto ziet u de nieuwe en vertrekkende 
consul met in het midden de regioconsul 
Noord Oost Nederland (Cees Röthengatter).
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Uit je dak?
Wilt u ook eens echt culinair uit uw dak 
gaan? Bij HANOS vindt u het grootste  
assortiment voor food professionals onder 
één dak. Food, non-food en heel veel vers.
 
Het belang van de klant staat voorop. 
Een persoonlijke benadering met een groot 
gevoel voor service, daar gaan wij voor.

Welkom in de wereld van HANOS!

www.hanos.nl

HANOS Groningen - Bornholmstraat 56 - 9723 AZ Groningen - Tel. (050) 597 36 00

  

Een dagje naar Duurswold  
Joke van der Ven

Begin september, op een dag dat de Oost-
Groningse luchten adembenemend mooi 
bleken, besloten Bert Blanke en ik onze 
voucher voor Duurswold te gelde te maken. Bij 
de Gelpenberg hadden we ons verwonderd en 
geërgerd over de prachtige baan en de 
laaghangende takken, een typische takkebaan 
aldus heer M, hij komt er voorlopig niet weer. 

In Veendam hadden we halswerk moeite om de 
ballen op de driving range óver het water te 
slaan, wat een frusty bezigheid voor een niet 
professionele golfer zeg! Maar: een clubhuis 
om van te watertanden, dat weer wel. 

Nu in Duurswold leek alles goed te komen! We 
begonnen met een Par-3 baantje voor de 
kleintjes. Althans, zo leek het. Een kostelijke 
kabouterafstand van 45 m. moest toch een 
peulenschil zijn. Helaas, de golfwetten bleken 
anders. Bij het volgende baantje wilde ik het 
beroemde F-woord net uitstoten toen de man 
die ons voor liet gaan bewonderend tussen zijn 
tanden floot en zei: ‘Wat een prachtige swing 
hebt u!’ Verbluft keek ik achterom. Geen 
geintje? Geen geintje. Kijk, dat hoor je nou 
nooit op De Drentsche! 
 
Mijn dag was goed! Op de afslagen na dan…
Overigens zag het er die dag zwart van de 
DGCC-ers: John Redder c.s. en meer van dat 
competitiegespuis gaven ons bijna het gevoel 
op de thuisbaan te spelen. Maar: zúlke luchten 
en zó’n vergezicht, kijk dat heb je nou niet op 
De Drentsche. Kortom: volgend jaar minstens 
weer zo’n triootje. Een absolute aanrader. Mag 
zelfs een kwartet of kwintet worden, Jan-
Willem!

Ergens in het helderblauw een DGCC golfer…
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Hoe was het ook alweer? 
Bart Snijders, Regel- en Handicapcommissie

Ook wel eens getwijfeld hoe te handelen en 
dan door een flightgenoot duidelijk gemaakt 
worden dat je dit echt niet mag of dat dat echt 
verplicht is? Natuurlijk wel, iedereen komt 
situaties tegen waarbij je niet meer precies 
weet wat te doen. Daarover straks meer, maar 
eerst een paar puntjes die iedereen behoort te 
weten omdat 
1. de toe te passen regels tot de etiquette 
horen; 
2. de plaatselijke regels (local rules) op de 
scorekaart uitkomst bieden; 
3. de tijdelijke plaatselijke regels bij het 
secretariaat op het bord staan. 

Etiquette 
Niets levert grotere ergernis op dan je bal 
terug te vinden in de bunker (dat is al niet 
prettig) en dan zien dat je bal in een grote 
voetstap of tegen een richel zand aanligt. Even 

snel de hark achter je aan door het zand 
trekken met in de andere hand nog je club 
zorgt er niet voor dat de bunker weer goed 
speelbaar achtergelaten wordt. Leg je club 
even op de rand en besteed aandacht aan het 
harken. Eerst met de tandenkant aanharken, 
niet alle zand naar de randen harken, maar ook 
weer van de randen af naar het midden en dan 
nog even afvlakken met de platte kant. Kleine 
moeite, groot plezier. 

Plaatselijke regels 
Op de scorekaart van De Drentsche staat o.a. 
dat markeringen van hindernissen vaste 
obstakels zijn. Laat de rode, gele, blauwe en 
witte paaltjes alsjeblieft staan. Je mag ze 

ontwijken zonder strafslag. Zie verder. Eruit 
halen en dan niet meer weten waar het paaltje 
stond en dan maar ergens op de grond leggen 
zorgt voor veel onduidelijkheid en tevens voor 
veel werk om alles weer terug te plaatsen. De 
greenkeepers en de baancommissie zijn u 
dankbaar. Kleine moeite, groot plezier. 

Tijdelijke regels. 
Bij bijzondere terreinomstandigheden wordt er 
in overleg met de R&H een tijdelijke regel op 
het bord gezet. Bijvoorbeeld bij zware regenval 
kunnen de bunkers tijdelijk ground under 
repair (GUR) verklaard worden. We zetten dan 
geen blauwe paaltjes, maar je mag dan buiten 
de bunker droppen zonder strafslag. Als er een 
beetje water in staat kunnen we de bunker 
door de baan verklaren, je mag dan het 
tijdelijke water ontwijken door zonder strafslag 
in de bunker te droppen (zie verder). Ook het 
schapengebied is GUR. Je mag zonder 
strafslag buiten de GUR droppen (zie verder). 

Verder  
Hoe moet dat dan, droppen, plaatsen, met of 
zonder strafslag, 1 of 2 stoklengtes? Het 
ontwijken van bovengenoemde situaties, vaste 
obstakels, GUR, tijdelijk water mag zonder 
strafslag door een bal te droppen op de 
nearest point of relief (NPR) , de 
dichtstbijzijnde plaats om het obstakel, het 
water of de GUR te ontwijken. Maar waar is 
dan, dat NPR, hoe bepaal je dat en als je dan 
na de drop niet lekker ligt of op een pad 
terecht komt of nog erger, in een struik? De 
regels zijn helder, vaak is de uitvoering op zijn 
minst dubieus dan wel volstrekt fout, met kans 
op twee strafslagen of meer. De regel is: Neem 
je stand in met de club waarmee je van plan 
bent de slag gegaan maken. Je stand innemen 
betekent dat je met je stand, je voeten, en je 
swing geen last meer hebt van het obstakel, de 
GUR of het tijdelijk water. Als het obstakel, 
bijvoorbeeld een paaltje in de lijn van je slag 
staat mag je dat natuurlijk niet ontwijken, dan 
moet je gewoon langs of over het paaltje slaan.
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Alleen als je last hebt bij het innemen van je 
stand of het maken van je swing. Heb je de 
plek bepaald, plaats dan even een tee'tje, dan 
meet je vandaar uit 1 stoklengte, nog een 
tee'tje en drop tussen de tee'tjes, niet dichter 
bij de hole. Het komt regelmatig voor dat de 
NPR een plek is die je liever niet hebt, een 
verhard pad ontwijken (standaard regel) en dan 
in een struik naast het pad uitkomen. Of 
tijdelijk water ontwijken en dan tot de 
ontdekking komen dat je NPR een dikke boom 
is. Regel is regel, hoe dan ook! Dat je daar niet 
echt lekker een slag kunt maken is dan jammer, 
maar het is niet anders. Soms levert de extra 
stoklengte voldoende ruimte op, maar als dat 
niet het geval is moet je daarna de nieuwe 
situatie opnieuw bekijken, met eventueel en 
strafslag en twee stoklengtes relief.  

Samengevat, eerst ontwijken volgens de regels 
en daarna de nieuwe situatie bekijken en 
oplossen. Dus nooit een foutieve gunstige 
dichtstbijzijnde plek opzoeken en dan droppen 
Je speelt dan van de verkeerde plaats en loopt 
twee strafslagen op of meer als je je fout niet 
herstelt. Soms ervaren we de golfregels als 
unfair en vragen dan waarom ze zo 
geformuleerd zijn. Het antwoord is simpel: 

omdat het zo in de regels staat. 

Greenside bunkers 
We zien het meer en meer gebeuren: 
achteloos met de trolley tussen de greenside 
bunker en de green doorlopen. Bij de senioren, 
herenmiddag, Kei-wedstrijden, bij gewone 
rondjes met vrienden maar ook bij 
jeugdwedstrijden. Iedereen weet dat dit niet 
hoort, het is zeker aan bod gekomen bij de 
theorie. Het valt allemaal onder het kopje zorg 
voor de baan, dus gewoon even omlopen! 

Chipping green en putting green 
Nog iets wat door velen maar even voor het 
gemak wordt aangenomen als ‘het mag dan 
wel niet, maar ik doe er niemand kwaad mee’, 
is het chippen op de putting green. Dat het 
oppervlak vande chipping green niet zo mooi is 
als dat van de putting green, is een gegeven. 
Maar laat het oppervlak van de putting green 
er niet zo uitzien als dat van de chipping green. 
Als iemand andere spelers op de putting green 
ziet chippen, mag hij dat ook, is de conclusie. 
Met alle rampzalige gevolgen van dien. Dit is 
een neerwaartse spiraal die we moeten 
stoppen!

De Regel- en Handicapcommissie opent een 
ideeënbus voor wensen, opmerkingen en 
suggesties m.b.t. de baan.  
 
De Regel- en Handicapcommissie levert sinds 
begin 2014 de baancommissaris. Dat houdt in 
dat er regelmatig contact is met de BV en 
hoofdgreenkeeper Chris Kombrink om met 
elkaar zorg te dragen voor een kwalitatief 
goede golfbaan die voldoet aan de door de 
NGF ingemeten waarden (course rating) en te 
zorgen dat de baan zoveel mogelijk qualifying 
is zodat iedere gebruiker met plezier kan 
spelen. 
 
Een ieder die de baan speelt heeft zo mogelijk 
vragen en ideeën over onderhoud, inrichting 
en beheer. 

 
Om baangerelateerde vragen, opmerkingen, 
suggesties en ideeën van leden goed te 
managen heeft de R&H-commissie een digitale 
brievenbus. De R&H-commissie verzamelt, 
inventariseert en rubriceert alle inkomende 
berichten en zal waar mogelijk en zinvol in 
contact treden met bestuur, BV en 
hoofdgreenkeeper om de gemaakte 
opmerkingen te verwerken en mogelijk te 
beantwoorden. Ons streven is ook zoveel 
mogelijk informatie en uitleg te geven over hoe 
en waarom het baanonderhoud op een 
bepaalde manier gebeurt. Dit betekent niet dat 
alle inkomende berichten een persoonlijk 
antwoord terugkrijgen. 
 
Heeft U ideeën of suggesties betreffende de 
baan die U met de R&H-commissie wilt delen, 
dan kunt U een mail sturen naar renh@dgcc.nl.

Ideeënbus  
Eric Afman, Regel- en Handicapcommissie 
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Onderhoudspraat  
Team Greenkeepers

Werken in het “groen” geeft een brede 
mogelijkheid tot het inzetten van mensen om 
de klus te klaren. Klussen die inzicht, inzet en 
flexibiliteit vragen. Klussen die laagdrempelig 
zijn, makkelijk te klaren en meer inzet vragen 
dan inzicht en flexibiliteit. De trend van nu en 
komende jaren is dat mensen met een 
arbeidsbeperking meer zullen worden 
geplaatst in het bedrijfsleven. Werken met 
deze doelgroep vraagt wel het nodige aan 
geduld, het houden van overzicht en structuur. 

Op de golfbaan werken we ook met een aantal 
mensen die vragen om iets meer structuur en 
regelmaat. Er is erg veel voldoening te halen 
uit het werken met deze doelgroep, het zien 
groeien van het zelfvertrouwen de trots op het 
werk. Het bieden van rust en regelmaat maakt 
het heel goed mogelijk om met deze 
doelgroep goed een klus te klaren.  

Er werken twee mannen van Dolmans het hele 
jaar bij ons in het team. Daarnaast werkt er een 
man in vaste dienst bij de DSW Groningen. 
Twee jongens komen uit het praktijkonderwijs, 
en werken ook het hele jaar hier. Op 
donderdagochtend komen er vier kinderen 
met een begeleider “snuffelen“ aan de 
werksfeer. De kinderen zitten op de 
Lieflandschool in Assen, dit is een school voor 
zeer moeilijk lerende kinderen. Ze helpen door 
bijvoorbeeld het vegen van de parkeerplaats, 
balletjes zoeken, gras en takken opruimen etc. 

Je wordt erg kritisch naar jezelf in een 
werkomgeving als deze. Altijd moet je zorgen 
voor een goede uitleg van de opdracht. Mist er 
een klein stukje, dan heeft dit zijn weerslag op 
de uitvoering. Vaak ligt een ontbrekend stukje 
toch bij jezelf. 

Duurzaam ondernemen

zit in onze genen

Duurzaam ondernemen is bewust 

kiezen. Respect voor de natuur. 
Daarom laat de Drentsche Golf & 
Country Club haar drukwerk
verzorgen door Zalsman Groningen.

Osloweg 85, 9723 BK Groningen

T 050 313 66 22

www.zalsmangroningen.nl

“Zalsman, groen in al z’n

handel en wandel.”

drukwerkdrukwerkdrukwerk
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Vogelwaarnemingen - cijfers en feiten  
Cees Meeuwsen, m.m.v. Jacob Vos 

In 2004 begint de jaarlijkse telling van vogels 
op onze baan. Vanaf dat jaar werden er 
aanvankelijk drie keer per jaar tellingen 
gedaan, t.w. medio april, begin mei en in 
september. 
Dit geeft een goede indicatie van de 
seizoensgebonden vogeldiversiteit in aantal en 
soort. In een kort overzicht geef ik hierbij de 
tellingen van de soorten t/m 2007. 
2004: 68 
2005: 65 
2006: 76 
2007: 76 

Vanaf 2008 vonden de waarnemingen telkens 
plaats in de eerste week van mei. De aantallen 
van 2008 t/m 2015 variëren van 52 tot 63.  
Het verschil in aantallen heeft vaak te maken 
met de weersomstandigheden in de weken 
voorafgaan aan de telling; een hogere 
temperatuur geeft meer activiteit in de natuur.  
Wij spotten op zicht en/of geluid. "Wij" zijn 
een groep vroege vogels van onze club en 
deskundige vogelaars. Bijzondere 
waarnemingen waren: kerkuil, beflijster, 
klapekster, sprinkhaanrietzanger, visdiefje, 
koperwiek en dodaars.

Bezetting van de nestkastjes in 2015  
Cees Meeuwsen, m.m.v. Piet Pieterson

De 57 nestkastjes op onze baan worden vier 
keer per jaar gecontroleerd. Na de winter vindt 
in maart de grote schoonmaak plaats, soms 
worden dode vogels verwijderen. Dan zijn de 
kastjes weer klaar voor het nieuwe 
broedseizoen. In april zien we de eerste leg 
eieren. In mei/ juni de tweede. Als er geen 
tweede leg is worden de nesten verwijderd 
i.v.m. ongedierte: vlooien, pissebedden en 

oorwormen. In oktober volgt nogmaals een 
schoonmaakronde voor de winter. 
De kastjes zijn gemaakt en verbeterd door Piet 
Pieterson. Hij heeft onder meer spiralen 
geplaatst voor de vliegopening om roofdieren 
buiten de deur te houden. Dit jaar hebben wij 
geen predatie van de boommarter meer 
geconstateerd, daaruit blijkt dat de spiraaltjes 
een goede remedie zijn.
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We hebben het kunnen zien bij de uitzending 
van Dutch Open op de Kennemer: op veel 

greens kon je sporen van een heksenkring zien. 
Heksenkringen kunnen goed zichtbaar zijn 
doordat er paddenstoelen in een kring staan, 
maar ook omdat zich in het gras een ring vormt 
waar het gras harder groeit dan elders.  
Heksenkringen ontstaan door uitbreiding van 
het mycelium van een enkele zwam 
(paddenstoel), dat zich in de loop van jaren 

ringvormig naar buiten uitbreidt. Door deze 
activiteit komt er extra stikstof vrij waar het gras 
in eerste instantie van profiteert. Dit is duidelijk 
te zien aan de donkergroene kleur van het 
gras. Soms gaat het gras in die ring dood, 
omdat het mycelium zich zo dicht vertakt heeft, 
dat de graswortels geen voedsel, water of zelfs 
ruimte kunnen vinden om te groeien. 
Uiteindelijk komt ook het mycelium voedsel 
tekort en breidt het zich naar buiten toe uit. Bij 
vocht en hoge temperatuur kunnen we dit 
wonderlijke fenomeen zien bij ons op sommige 
greens, maar het duidelijkst op Geel 5, 
halverwege de fairway met soms een kring van 
witte paddenstoelen (geen champignons!). 
Onze Hoofdgreenkeeper Chris is niet bezorgd 
over de heksenkring. “Bestrijding heeft over 
het algemeen weinig effect en het "probleem" 
lost zich vanzelf op door dood te groeien.”

Heksenkring 
Cees Meeuwsen
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In de verschillende ruimtes van ons clubhuis 
vindt u in de maanden oktober, november en 
december een expositie van Caroline Vis. 
Wie is Caroline? En wat is haar denkwijze? 
Caroline levert grote abstracte origineel 
handgeschilderde schilderijen, zelfs tot het 
formaat 300 x 160 cm. Ze is autodidact, woont 
en werkt in Nederland, ze werkt in opdracht en 
ze biedt vrij werk aan via exposities, haar 
website en internationale veilinghuizen veelal 
in Duitsland en de Scandinavische landen. 
“Voor mij is kunst meer dan een schilderwerk, 
sculptuur, opera of muziekstuk waar ik naar 
luister. Kunst maakt me heel kalm, puur en 
sereen. Kunst maakt dat ik me totaal levend en 
bewust voel tot in de laatste zenuw van mijn 
lichaam. Kunst geeft me het gevoel, dat ik alle 
emotie uit het leven haal en mijn leven tot het 
volste beleven kan en mag. 

Als ik begin met schilderen, vaak s ’nachts met 
muziek aan, dan luister ik naar mijn eigen 
innerlijke gevoel. Iedere strijk- of verfhandeling 
op het doek, brengt het schilderij meer aan het 
leven. Iedere keer wanneer er meer leven in 
komt, komt er een lach op mijn gezicht en voel 
ik de adrenaline door mijn lichaam gaan. Ik 
weet dan, er ontstaat iets wat er nog nooit was! 
Dat zijn de momenten waarvoor ik schilder, de 
momenten waarop ik mijn leven kan 

waarnemen. Ik schilder zo vaak mogelijk om 
ieder moment van inspiratie te kunnen 
gebruiken. Hierbij gebruik ik zoveel mogelijk 
composities en technieken, ook probeer ik 
nieuwe ideeën uit, die in mijn hoofd zijn 
ontstaan. 

Wie weet wat de toekomst me brengt? Ik blijf 
zoeken naar nieuwe wegen, nieuwe ideeën, het 
is niet de vraag: Wat wil ik gaan schilderen, 
maar meer de vraag: Hoe ga ik het schilderen. 
Er zijn verschillende stijlen die mijn voorkeur 
hebben. Hoewel ik veel abstract 
expressionistisch werk lever, hou ik ook van 
Contemporary Art, en spreken meerdere 
stromen mij aan. Wel heb ik door de jaren zoals 
u in mijn werk kunt zien, mij compleet laten 
verleiden door Jackson Pollock. Maar ik ben 
ook door vele anderen geïnspireerd. Ik gebruik 
veel verschillende stijlen en composities, 
kleuren en materialen. Vooralsnog is mijn 
meeste werk abstract, modern 
expressionistisch en groot. Het blijft voor mij 
ook altijd een eer om in opdracht te werken. Ik 
blijf zoeken naar de liefde en emotie in de 
kunst en zal altijd iedere kans benutten om het 
in mijn eigen schilderijen terug te laten komen, 
zodat mensen het kunnen/mogen 
waarnemen.” 
Meer informatie over Caroline Vis en haar werk 
vindt u op haar website: www.caroline-vis.com.



11

Uw donatie helpt duizenden mindervalide golfers 
Marten van der Mark, Clubconsul Stichting Handicart

Vele duizenden mindervalide golfers kunnen 
blijven golfen dankzij de handicart. En het 
gebruik van de handicart is laagdrempelig – 
want betaalbaar – dankzij vele vrijwilligers en 
donateurs. En dankzij uw gift. 

Als clubconsul vertegenwoordig ik de Stichting 
Handicart die mindervalide golfers in staat stelt 
te blijven golfen. De stichting heeft inmiddels 
650 handicarts op 110 golfclubs waarvan ruim 
16.500 mindervalide golfers gebruikmaken. 
Ook bij onze vereniging staan 5 handicarts. 

Het laagdrempelige systeem van handicarts 
kost veel geld. Dit kan niet worden opgebracht 
met de gebruikersvergoedingen en het 
lidmaaschap. De stichting is daarom afhankelijk 
van donaties, giften en schenkingen. Ook van 
uw bijdrage. 

Ik vraag u vriendelijk een donatie te doen. U 
helpt daarmee uw mindervalide clubgenoten. 
U kunt uw donatie doen via: www.handicart.nl 
Alvast hartelijk dank namens alle mindervalide 
golfers. 

Dankzij uw donatie kunnen vele duizenden 
mindervalide golfers blijven golfen.


